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Editorial

Milí Broďáci,
v únorovém čísle přinášíme z mého pohledu klíčové téma, 
kterým je přehled hlavních městských investic v roce 2025. 
Mezi ně patří výstavba multifunkčního hřiště Nuselská, 
modernizace ZŠ V Sadech a výstavba nové ZŠ Konečná, 
pokračování revitalizace parku Budoucnost nebo 
rekonstrukce Havlíčkovy ulice a ulice P. F. Ledvinky. Věřím, 
že tyto investice zlepší kvalitu našich životů a napomohou 
k dalšímu rozvoji našeho města. 

Věděli jste, že naše MDKO chystá vůbec první městský 
ples? Víc vám prozradíme o pár stránek dál, stejně jako to, že ani letos nebudeme 
ochuzeni o hříchy kobyly v rámci masopustu. Osobně mě nejvíc potěšil rozhovor 
s paní ředitelkou Ludmilou Novotnou, která stojí za nově otevřeným Hospicem 
Mezi stromy. Její povídání o smrti, přijetí a odchodu blízkých je nejen laskavé, ale 
také hluboce inspirativní.

V tomto čísle zároveň upozorňujeme na důležité změny v dopravě a nová 
pravidla pro odpadové hospodářství. Nezapomněli jsme ani na společenský život 
a přinášíme přehled nejdůležitějších akcí pro první polovinu roku 2025.

Havlíčkův Brod zkrátka žije. A pokud vás zajímá cokoliv spojeného s naším 
městem, zvu vás již na 3. setkání starosty města s občany. Proběhne 12. 2. 2025 od 
17.30 ve Smetanak Kids Coffee. Těším se na vás! 

Přeji vám příjemné čtení.

Zbyněk Stejskal, starosta města Havlíčkův Brod
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Aktuality

Havlíčkův Brod vyhlásil 
architektonickou soutěž 
na plavecký bazén
Město Havlíčkův Brod oficiálně vypsalo na 
sklonku roku architektonickou soutěž o návrh 
na nový plavecký areál, který se propojí se 
stávajícím letním koupalištěm. Novostavba 
by měla být umístěna v jižní části areálu mezi 
Chotěbořskou ulicí a Cihlářským potokem. 
Své návrhy mohou uchazeči posílat do 
4. dubna, přičemž vítězný návrh by měl být 
znám ještě na jaře 2025.

Multifunkční areál, který bude největší 
investicí města v jeho novodobé historii, 
počítá s plaveckým bazénem, relaxačně 
zábavní halou i saunovým světem. 
„V soutěžním zadání je uvedena jedna hala 
s bazénem pro závodní a kondiční plavání 
s šesti až osmi drahami délky 25 metrů 
a druhá hala s bazénem, který by měl sloužit 
relaxačním aktivitám a výuce. Dále je zde 
brouzdaliště pro rodiče s dětmi, několik vířivek 
a další atrakce, například tobogán, po kterém 
byla u veřejnosti velká poptávka. Nezbytné 
bude i řešení parkovacích a občerstvovacích 
kapacit,“ říká místostarosta Libor Honzárek. 
Architektonický návrh by také měl zahrnovat 
i návrh objektu vč. souvisejících dopravních 
staveb a krajinářských úprav s ohledem na 
sousedící park Budoucnost.

Tento základní program je navíc doplněn 
o saunový svět, občerstvení, šatny, provozní 
zázemí a technologie. Předpokládá se, že 
jednotlivé části budou přístupné na čip, který 
umožní regulovat výši vstupného I počet 
návštěvníků tak, aby byl provoz efektivní.

Dle požadavků architektonické studie 
by se měl nový plavecký areál propojit se 
stávajícím letním koupalištěm. Novostavba 
by měla být umístěna v jižní části areálu mezi 
Chotěbořskou ulicí a Cihlářským potokem, 
kde jsou dnes v areálu sportovní antuková 
a beachvolejbalová hřiště a louka.

Podané návrhy bude hodnotit porota 

složená ze zástupců města a nezávislých 
odborníků. Mezi nimi jsou kromě několika 
radních architekti Aleš Burian, Adam Halíř, 
Pavel Kvintus, Jan Kalivoda a architektky 
Jitka Ressová a Petra Coufal Skalická, kteří 
za sebou mají řadu profesních ocenění. 
Město na přípravě soutěže spolupracovalo 
s Českou komorou architektů a platformou 
CBArchitektura, která loni dostala prestižní 
cenu za výjimečný počin České ceny za 
architekturu. Veřejnosti bude prezentován 
vítězný návrh a spolu s ním i další soutěžní 
projekty na jaře 2025.

Šupichova vila v Nádražní ulici 
vstává z popela
Léta pršelo do její spálené střechy, nyní se 
ale cenná Šupichova vila v Nádražní ulici 
snad dočká záchrany. Registrovaná kulturní 
památka vyhořela v červnu roku 2021 a až 
do loňského podzimu byla zničená střešní 
konstrukce provizorně zakryta igelity. 
V průběhu minulého roku se však podařilo 
památkové péči najít s vlastníkem společnou 
řeč. Na podzim tak proběhly rekonstrukční 
práce, které mají pro technický stav stavby 
zásadní význam: demontáž původních 
konstrukcí střechy a stropu, přezdění 
obvodového zdiva a železobetonového věnce. 
Současně byly transferovány nástropní 
malby a zajištěna sgrafitová výzdoba na 
vnějším plášti. Investorem je přímo vlastník 
objektu. Na loňský projekt se podařilo získat 
podporu ze dvou dotačních programů, mimo 
jiné z titulu Památky 2024, který distribuuje 
Kraj Vysočina. Také město Havlíčkův Brod se 
v případě této dotace podílelo kofinancováním 
ve výši 132 000 Kč. Letos je pak v plánu 
2. etapa oprav, kdy je vytknuto za cíl vztyčení 
krovů a vybudování trámového stropu. 

Vila postavená v roce 1881 je jednou 
z ukázek precizní práce architekta Josefa 
Šupicha. „Sám stavitel měl ve vile rodinné 
i firemní sídlo. V přízemních prostorách 

byly okázalé kanceláře a v prvním patře 
se nacházelo luxusní bydlení celé rodiny. 
Interiéry s dominantní vstupní halou Josef 
Šupich koncipoval tak, aby na přicházející 
udělal dojem spolehlivosti,“ popisuje interiér 
vily místostarosta Libor Honzárek. Podle 
něj je však cenný také exteriér, který je 
doplněný řadou zajímavých detailů, z nichž 
nejvíce patrné jsou iluzorní antické sloupy 
s dórskými hlavicemi, sgrafita a mohutný 
tympanon. „Podle jednání se stavební firmou 
jsme velmi optimističtí, zdá se, že se řadu 
cenných detailů na vile, včetně vnitřních 
dřevěných prvků, podaří zachránit,“ uzavírá 
Libor Honzárek. 

Galerie a muzeum od ledna fungují 
jako jedna instituce
Od začátku ledna se spojilo havlíčkobrodské 
muzeum a galerie v jednu instituci, která nese 
název Galerie a muzeum Vysočiny Havlíčkův 
Brod. Návštěvník při návštěvě změnu 
prakticky nepozná, vyjma toho, že bude 
možné koupit tzv. sloučené vstupné do obou 
částí. Prohlídka muzea i galerie bude nově 
stát 100 Kč. Další novinkou je, že informace 
ze sloučené instituce najdete na společném 
webu www.gmvh.cz. 

V provozu galerie a muzea však půjde 
o změnu výraznější. Ředitelkou sloučené 
instituce je Alena Jindrová, dosavadní 
ředitelka muzea. Hlavním motivem pro 
sloučení organizací bylo zlepšení služeb, 
sdílení odborných činností a prohloubení 
spolupráce mezi organizacemi stejného typu 
a z toho vyplývající větší koordinace v oblasti 
odborné a výstavní činnosti. Zachována 
byla všechna pracovní místa a posíleny 
jsou marketingové a projektové aktivity. 
Ke sloučení bylo přistoupeno na základě 
souhlasu vedení obou institucí.

Nový plavecký bazén vyroste poblíž letního 
koupaliště

Galerie a muzeum jako jedna instituceŠupichova vila v Nádražní se dočká rekonstrukce
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Havlíčkobrodská nemocnice chystá rozsáhlou 
dostavbu
V areálu nemocnice v našem městě se chystá čilý stavební ruch. 
V rámci připravovaného projektu vyroste nový pavilon, budou 
dostavěny operační sály a vznikne také parkovací dům, který se 
bude nacházet na místě stávajícího parkoviště. Aktuálně běží na 
Krajském úřadě práce na studii celého projektu, následovat budou 
práce projekční. Na celé akci se podílí také naše město. 

„Kraj Vysočina nás požádal, zda by mohl bezúplatně získat 
pozemky, které se nachází v blízkosti areálu nemocnice. Tyto 
pozemky chce využít mimo jiné také na vybudování nového 
pavilonu a parkovacího domu. Zastupitelstvo se záměrem vyslovilo 
souhlas, protože jsme přesvědčeni, že kapacita parkování v lokalitě 
aktuálně nedostačuje a také samotná dostavba bude pro město 
velkým přínosem,“ potvrdila místostarostka Marie Rothbauerová. 

Jubilejní miminka brodské porodnice jsou kluci 
jako buci
Malý Štěpánek a Vilémek jsou jubilejními miminky vyhlášené 
brodské porodnice. Štěpánek z Chotěboře se narodil při 
1 000. porodu loňského roku. Vážil skoro 3 a půl kila a narodil se 
v půl osmé ráno 12. prosince. První miminko letoška, malý Vilémek, 
je z Herálce a na svět přišel v půl desáté dopoledne 1. ledna. Doma 
na něj už čeká 3letý bratr Dominik. 

Inzerce
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Plánované investice

Jak už bylo předesláno, rozpočet na letošní 
rok poprvé v historii přesáhne miliardu korun. 
Na investiční projekty a správu majetku je 
v něm vyčleněno 400 milionů korun. Peníze 
opět poputují do rekonstrukcí ulic a silnic, 
dostane se velmi výrazně i na revitalizaci 
zeleně, připravené budou nové stavební 
parcely a žáci se dočkají také nového hřiště. 

„Významnou dopravní stavbou 
financovanou městem bude oprava ulice 
Havlíčkova od křižovatky s ulicí Masarykova 
po křížení s ulicí Nerudova. Půjde o jednu 
z největších investic a dosáhne zhruba 
40 milionů korun. V návaznosti na loňskou 
rekonstrukci Dobrovského čekají letos opravy 
přilehlou ulici P. F. Ledvinky, která je hlavní 
příjezdovou trasou k zimnímu stadionu,“ 
vypočítává starosta Zbyněk Stejskal. Město 
bude investovat i do menších stavebních akcí, 
jak jsou například cyklostezky. Mělo by tak 
být dokončeno propojení Horního Papšíkova 
s Perknovem přes starý železniční viadukt. 

Významnou investicí bude 3. a 4. etapa 
revitalizace parku Budoucnost. Práce budou 
probíhat kolem ZŠ V Sadech, rybníka Obora 
a kolem památníku a sochy K. Havlíčka  
Borovského a překlenou se až do roku 2026. 
Na rok 2025 je v rozpočtu města uvolněno 
35 milionů korun. Struktura sítě cest zůstane 
stejná, ovšem jejich úprava bude navazovat 
na již dokončenou 1. a 2. etapu. Mimochodem 
právě revitalizace parku Budoucnost se 
dostala do Ročenky české architektury za 
rok 2022–2023 jako nejlepší ukázka úpravy 
veřejného parkového prostoru. S péčí o zeleň 
souvisí také projekt Mahlerovy zahrady, 
který částečně už započal na sklonku 2024. 
„Občané se někdy ptají, proč věnujeme péči 
tomuto místu. Tato zahrada je však jedinou 

nemovitostí tohoto typu prvorepublikové 
zahrady na území Havlíčkova Brodu, která 
má statut kulturní památky. Pozemek navíc 
patří městu,“ vysvětluje místostarosta Libor 
Honzárek. Další drobnější investicí do přírody 
budou také úpravy břehů rybníka Cihláře. 
Zde už bylo předáno staveniště a rybník je 
vypuštěný kvůli instalaci mobiliáře včetně 
mola. Koupací sezona zde by tak již měla 
proběhnout v novém.

Vzhledem k tomu, že Havlíčkův Brod 
zaznamenává pozitivní bilanci počtu 
obyvatel, kdy se jen za rok 2023 přibližně 
150 lidí přistěhovalo, máme dobrou zprávu 
pro všechny občany uvažující o vlastním 
bydlení. V novém roce město uvolní přes 
27 milionů korun na přípravu parcel v lokalitě 
Na nebi, kde bude vybudovaná základní 
technická vybavenost. Podle regulačního 
plánu je zde v plánu výstavba řadových 
rodinných domů. Prodej parcel by měl být 
zahájen již v roce 2025. 

Část peněz poputuje tradičně do oblasti 
sportu. Na prosincovém zasedání byli 
zastupitelé seznámeni se záměrem výstavby 
Tréninkového centra FC Slovan Havlíčkův Brod, 
které má vzniknout na městských pozemcích. 
Součástí centra bude hlavní a tréninkové 
hřiště, zázemí, přípojky inženýrských sítí a další 
infrastruktura. „FC Slovan Havlíčkův Brod 
plánuje financovat tento projekt z více zdrojů, 
včetně vlastní investice a dotací, například 
z programů Národní sportovní agentury. 
Město by v rámci podmiňujících investic 
mělo financovat novou místní komunikaci 
propojující areál s ulicí Ledečská. Po ukončení 
doby udržitelnosti plánuje FC Slovan Havlíčkův 
Brod převést celý areál do majetku města. 
Technické služby Havlíčkův Brod by mohly 
zajistit údržbu nového areálu, podobně jako 
u stávajících sportovišť ve městě,“ říká Libor 
Honzárek.

V letošním roce se dostane i na oblast 
školství. Ke konci spějí výstavba nového 
pavilonu na ZŠ Konečná a nástavba nových 
učeben v podkroví ZŠ V Sadech. Novým 
projektem pak bude vybudování hřiště 
u ZŠ Nuselská, kde půjde o jednu z největších 
investic dosahující 60 milionů korun. „Na 
řadu plánovaných akcí se město snaží čerpat 
peníze z dotačních titulů. Například právě na 
hřiště u Nuselské se povedlo získat 25 milionů 
korun od Kraje Vysočina. Díky úspěšným 
žádostem o granty a dotace se nám daří 
v rámci městského rozpočtu hospodařit velmi 
efektivně,“ doplňuje starosta Zbyněk Stejskal. 

Kromě stavebních akcí a investic do správy 
veřejného majetku uvolňuje jako každý rok 
mnoho milionů korun také do neziskového 
sektoru formou městských grantů a dotací. 
Patří sem jak oblast sportu, kultury, tak také 
zájmové činnosti a rodinné politiky. Kromě 
toho město podporuje i sociální služby nebo 
například činnost knihovny. Celkem se jedná 
zhruba o 54 milionů korun. 

Rok 2025 přinese revitalizaci parku i opravu 
frekventované ulice

Plánované investice Ředitelství silnic a dálnic na Havlíčkobrodsku 
v roce 2025
I/37 Ždírec – Vojnův Městec 
Opětovné zahájení prací je v plánu od března 2025. Oprava bude i letos probíhat 
za úplné uzavírky.
I/38 Habry–Skuhrov – pokračující akce od března 2025 
Práce zde budou opět zahájeny od března 2025. Oprava bude také letos probíhat 
za částečné uzavírky a provoz bude proudit kyvadlově. 
I/38 Květnov protihluková stěna 
Opětovné zahájení prací je nachystáno od března 2025. Doprava zde bude podobně 
jako v loňském roce řízena semafory. 
I/34 Česká Bělá  
Pro letošní rok je zde v přípravě oprava úseku dlouhého 1,2 km. V době uzávěrky čísla 
nebyl stanovený termín prací a příprava veřejné soutěže je teprve v přípravě. 
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Plánovaný rozpočet

Ka Popis dle varianty návrhu rozpočtu Návrh rozpočtu 2025 (Kč)
19 Požární ochrana / opravy a udržování 150 000
14 Technické zhodnocení – projektová dokumentace na zřízení výtahu 200 000
14 Školství 200 000
19 Příspěvek HZS Kraje Vysočina dle veřejnoprávní smlouvy 250 000
19 Opravy a udržování budov MěÚ 1 550 000
19 Oddělení vnitřní správy (do 2024 Správa MěÚ) 1 950 000
25 Opravy a údržba hardware, renovace tonerů, renovace náplní do tiskáren 300 000
25 Nové kopírovací stroje, automatická pokladna 800 000
25 Ekonomický systém Pantheon a propojení na navazující informační systémy 1 000 000
25 Oddělení informatiky 2 100 000
29 Městská policie – dopravní prostředky/služební vůz MP 1 ks 700 000
29 Městská policie – opravy a údržba objektu MP 1 650 000
29 Městská policie 2 350 000
35 Nabíječka na elektrokola 100 000
35 Stezka pro cyklisty a pěší, ul. Havířská – projektová dokumentace 900 000
35 Architektonický manuál Havlíčkova Brodu – podpořeno – výzva č. 0443 – Rozvoj digitalizace, dokumentační a informační činnosti 

v oblasti vizuálního umění a architektury, hudby, divadla, tance, literatury a knižní kultury
1 400 000

35 Rekonstrukce lesní cesty Ronovec 3 500 000
35 Stavební úpravy Základní školy V Sadech – vybavení 7 000 000
35 Stavební úpravy Základní školy V Sadech 17 000 000
35 Revitalizace parku Budoucnost III.–IV. etapa 35 000 000
35 Multifunkční hřiště Nuselská, Havlíčkův Brod 60 000 000
35 Odborné učebny Základní školy Konečná 62 000 000
35 Oddělení řízení projektů 186 900 000
39 Nebytové prostory nekomerční – opravy a udržování 250 000
39 Parkovací automaty – opravy a udržování 300 000
39 Bytové hospodářství – investiční akce 300 000
39 Parkovací automaty – pořízení 1 000 000
39 Místní hospodářství – nespecifikované rezervy 1 000 000
39 Investiční transfer – VAK HB, Dolní Papšíkov, splašková kanalizace 1 000 000
39 Nebytové hospodářství komerční – opravy a udržování 1 660 000
39 Nebytové hospodářství komerční – investiční akce 1 700 000
39 Místní hospodářství – výkupy pozemků 2 500 000
39 Bytové hospodářství – opravy a udržování 14 200 000
39 Snížení energetické náročnosti – FVE 16 000 000
39 Místní hospodářství 39 910 000
40 ZUŠ J. V. Stamice – projektová dokumentace vestavby místností do podkroví 396 880
40 Sadové úpravy obytné zóny Rozkoš 400 000
40 Vodní hospodářství – opravy a udržování + oprava výústního objektu v Klanečné 1 000 000
40 Rekonstrukce malé vodní nádrže pč. 17 v k.ú. Poděbaby 1 150 000
40 Rekonstrukce malé vodní nádrže na pozemku p.č. 909 v k.ú. Mírovka 1 350 000
40 Projekt stavebního rozvoje – projektové dokumentace investičních akcí 2 000 000
40 Bytový dům ul. 5. května – nový objekt – přípravné práce na projektu, podíl spolufinancování 3 000 000
40 Komunikace Havlíčkův Brod – přechod pro chodce ul. U Cihláře, Komunikace Havířská, Cyklostezka – PD 3 300 000
40 Osadní výbory 4 000 000
40 Obnova rybníků – rybník Cihlář – opatření pro přírodní koupání 4 300 000
40 Jídelna a výdejna stravy Základní škola Konečná 4 500 000
40 Mahlerova zahrada – komplexní obnova 4 500 000
40 Cyklodoprava – rezerva kap. výdajů – priorita stezky pro pěší a cyklisty – výdaje na realizaci projektů a spolufinancování  

podpořených projektů. Připraven úsek H. Papšíkov – Perknov
5 000 000

40 Odkanalizování místních částí – rezerva kap. výdajů – priority – H. Papšíkov, Sv. Kříž, Veselice, Suchá 5 000 000
40 Jihovýchodní obchvat – doplacení ŘSD objekty města dle smlouvy o spolupráci 5 000 000
40 Komunikace Humpolecká, opěrná zeď, odvodnění 6 000 000
40 Kotelna ZŠ Nuselská – přesun zdroje 8 000 000
40 Mostky, lávka – plánované opravy – řešení nálezů inspekčních prohlídek – lávka na SV obchvatu, lávka Plastimat 8 000 000
40 Dětské hřiště Havlíčkova ul. I. etapa 10 000 000
40 Komunikace Dobrovského – přecházející akce 10 000 000
40 ZTV NA Nebi – vybudování TI, realizace 27 500 000
40 Komunikace P. F. Ledvinky – generální rekonstrukce – celý úsek od ul. B. Kobzinové po ulici Chotěbořská 30 000 000
40 Komunikace Havlíčkova – generální rekonstrukce II. etapa – úsek od Masarykovy ulice po ul. Nerudova 40 000 000
40 Územní plánování a rozvoj měst 184 396 880
41 Ostatní kapit. výdaje jinde nezařazené – vratky – např. úč. dotace, rozhodnutí o odvodu dotace apod. 100 000
41 Sociální služby města PO – inv. přís. – funkcionalita Domov pro seniory – financování pořízení DHM dle schv. inv. plánu 600 000
41 MDKO – veřejná podpora služby – rezerva na inv. výdaje 1 500 000
41 Pokladní správa – rezerva kapitálových výdajů 2 % z celk. objemu kap. výdajů 6 000 000
41 Pokladní správa – ek. odbor 8 200 000
Výdaje na opravy a udržování dlouhodobého majetku + investiční výdaje celkem 426 006 880

Předpokládané výdaje na opravy, tech. zhodnocení a investice pro rok 2025
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Slovo zastupitelů

Vážení spoluobčané,
měsíc již běžíme rokem 2025. Řada 
všedních dní už možná zaskládala sváteční 
náladu a předsevzetí nového roku. Dovolte 
mi ale malé ohlédnutí. S nastupujícím 
rokem jsme si před měsícem přáli štěstí, 
splněná přání a hlavně zdraví. Jsem dětský 

doktor. Během let práce na dětském 
oddělení vidím, jak  se proměňuje spektrum 
nemocí, se kterými děti přichází. Více 
než třetina dětí a dospívajících přichází 
s obtížemi psychosomatickými – tedy 
s takovými obtížemi, kdy se bolest zraněné 
duše projeví v nemoci těla. Je to krom 
jiného i důsledek pokřivených vztahů, 
zloby a nelásky. Jako doktoři umíme dětem 
provést všemožná vyšetření, umíme léčit 
těžké infekce a opravit složitá poranění. Ale 
neumíme dobře vyléčit jejich bolest duše 
a mysli. Neumíme spravit dezorganizované 
nervové spoje malých dětí, které denně 
tráví hodiny na mobilech a sítích. Když 
jsem přemýšlela o čem psát, zněla mi 
v hlavě poslední písnička adventního 
koncertu dětí pěveckého sboru Oříšek ze 
ZŠ V Sadech. Děti darovaly tóny a kouzelné 
chvíle adventu a věnovaly výtěžek koncertu 
jiným nemocným dětem. Možná se naučily 
vnímat, že víc je dát, než dostávat. Poslední 
píseň se jmenovala Vánoční modlitbička. 

Zpívá se v ní, že „člověk se narodil, aby 
tu s lidmi žil“. Písní se line prosba „mějte 
se rádi“.  Na úplném konci děti postupně 
přidávaly prosbu „prosím vás, mějte se rádi“. 
Zdálo se mi, že to znělo hodně naléhavě. 
Možná mám výraznější citlivost na dětskou 
prosbu i bolest. Možná nás dětské lékaře víc 
než jiné trápí, že dětem s bolavým srdcem 
a ztrátou jistoty nemůžeme v nemocnici 
pomoci. Děti totiž zrcadlí postoje a stav 
mysli nás velkých. Žijeme v nejisté době. 
Mnoho okolních situací změnit nelze, 
nemáme moc nad katastrofami a válkami 
světa. Máme ale moc nad vlastním 
srdcem a můžeme vytvořit pohodu tam, 
kde žijeme. Proto všem rodinám našeho 
města uprostřed zimy posílám přání zdraví, 
společného času a blízkosti. Spolu s dětmi 
se připojuji k písni, co volá: „Mějme se rádi“. 
Přeji, ať se to v následujícím roce Vám všem 
povede!
MUDr. Magdalena Chvílová Weberová
KDU-ČSL

Od února začnou platit pro Havlíčkobrodsko změny 
v autobusové dopravě
Od února se mimořádně změní jízdní řády autobusových linek 
Veřejné dopravy Vysočiny. Změna je spojená s obměnou dopravců 
obsluhujících autobusové linky. V rámci kraje se budou nové jízdní 
řády zavádět postupně, Havlíčkobrodsko je v plánu v první vlně 
hned od 1. února. Spolu s tím dojde k navýšení spojů a jejich lepší 
provázanosti. Navíc se zkrátí jízdní doba linek směřujících ze Štoků 
do Jihlavy, díky využití dálničního převaděče. Více spojů cestující 
ocení především na trase Havlíčkův Brod – Úsobí – Jihlava a Jihlava 
– Štoky. Na trase Ledeč nad Sázavou – Havlíčkův Brod dojde ke 
snížení počtu přímých autobusových spojů, cestující ale mohou pro 
své cesty využívat přímá vlaková spojení. Ve Světlé nad Sázavou 
budou nově zajištěny spoje na trase z Havlíčkova Brodu, Lipnice nad 
Sázavou i Ledče nad Sázavou pro zaměstnance skláren dojíždějící 
jak na ranní směny, tak i pro zaměstnance v nepřetržitém provozu. 
O víkendech bude posílen provoz linky ze Světlé nad Sázavou do 
Dolního Města a Lipnice nad Sázavou.

V souvislosti s popsanými změnami si raději v předstihu ověřte, 
zda je jízdní řád Vašeho spoje platný a také zastávku, odkud spoj 
odjíždí. Veškeré změny v autobusové dopravě můžete také ověřit na 
webových vyhledávačích, jako je například www.idos.cz. 

Pokud si nebudete jistí, můžete svůj dotaz směřovat 
na dispečink Veřejné dopravy Vysočiny, tel. 564 602 605, nebo 
na městskou kancelář Bus – Centra tel. 569 422 538. Případně se 
sem můžete dojít zeptat osobně.

Informujeme

Víte, kdy Vám to jede? 
Od 1. února 2025
se mění jízdní řády!

Nová spojení můžete najít 
v běžných vyhledávačích jízdních řádů 
např. www.idos.cz.

Havlíčkobrodské listy na webu
Chcete si přečíst Havlíčkobrodské listy na webu dříve, než je 
dostanete do schránky? Potřebujete vyhledat informace ze 
starších vydání? Stáhněte si náš měsíčník na www.muhb.cz 
pod odkazem Vedení města – Havlíčkobrodské listy.
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Informujeme

Víte, že Vysočina pečuje?
Tíživá životní situace, vážná nemoc v rodině anebo potřebujete 
pomoci s péčí o babičku, která se už prostě nedokáže postarat 
sama o sebe? Někdy je těžké říci si o pomoc, zvlášť když nechceme 
hned „běhat po úřadech“ a někdy situace třeba není tak vážná, jen 
trvá dlouho a člověk si potřebuje vydechnout. S různými životními 
nesnázemi, trápeními nebo změnami umí pomoci webová stránka 
www.vysocinapecuje.cz. „Portál pomáhá veřejnosti získat ucelené 
informace o možnostech řešení jejich tíživých sociálních situací 
a nabízí komplexní informační přehled o poskytovaných sociálních 
službách v Kraji Vysočina,“ vysvětluje Marek Topolovský, vedoucí 
úseku sociálních služeb a prevence na městském úřadě. 

Webové stránky mají hned několik cílových skupin obyvatel. 
Pomoc zde mohou najít jak senioři, tak lidé pečující o blízkou osobu, 
lidé v krizových situacích, dále tělesně, smyslově či mentálně 
postižení, lidé, u kterých se náhle zhoršil zdravotní stav a další. Na 
webových stránkách stačí vybrat ze záložky s názvem Potřebuji 
pomoci a pokračovat na Katalog služeb. Pokud nejste v práci 
s počítačem tolik zdatní, najdete zde i seznam důležitých kontaktů 
včetně telefonních čísel. 

„Další zajímavou možností, kterou portál nabízí, jsou různé kurzy 
a semináře, kterých se mohou lidé pečující o své blízké zúčastnit,“ 
doplňuje další funkci webových stránek Marek Topolovský. Seznam 
vzdělávacích aktivit je hned na úvodní stránce pod záložkou 
Vzdělávací kurzy a akce. Také v sekci Komunitní centrum plus 
můžete najít kalendář akcí, kterých se můžete zúčastnit. Přes 
portál je dále možné si tak vyhledat svépomocnou skupinu, která 
organizuje pravidelná setkání. 

„V neposlední řadě bychom neměli zapomenout ani na Poradnu 
pro pečující,“ připomněla Renata Součková, sociální pracovnice 
městského úřadu. Poradna poskytuje komplexní podporu v rámci 
Sociálního centra Kraje Vysočina v Jihlavě všem, kdo pečují 
o své blízké v  domácím prostředí nebo se na poskytování péče 
připravují, či ji sami potřebují zajistit. Poradna jim nabízí individuální 
poradenství, psychoterapeutické služby a dokonce i ukázkový 
pokoj domácí péče s moderními technologiemi, jako jsou například 
dohledové senzory a zařízení pro monitoraci osob, včetně možnosti 
využití virtuální reality, jako nástroje pro aktivizaci a relaxaci.

Všechny výše uvedené informace, termíny setkávání 
svépomocných skupin a vzdělávacích kurzů najdete na webových 
stránkách www.vysocinapecuje.cz, či na stránkách  
www.muhb.cz/aktuality-2/ nebo získáte na telefonních číslech 

569 497 291, 569 497 143, odboru sociálních věcí a školství 
Městského úřadu Havlíčkův Brod.

Matriční čísla za rok 2024 v Havlíčkově Brodě: 
méně sňatků i narozených
Celorepublikové sociodemografické trendy se propisují i do 
matričních evidencí města Havlíčkův Brod. Zatímco ještě před 
4 lety matrika v Havlíčkově Brodě evidovala 1 451 narozených 
miminek, tak v roce 2024 to bylo již o téměř 26 % méně, tedy 
celkem 1 077 dětí. V roce 2024 převládali mezi narozenými miminky 
chlapci, kterých se narodilo nepatrně více, tedy 553 a dívek pouze 
524. Nejoblíbenějším chlapeckým jménem byl Jan a dívčím Natálie. 
„Vedení a zastupitelé města Havlíčkův Brod během dvanácti sobot 
přivítali celkem 97 nově narozených dětí. Tato setkání jsou pro nás 
příležitostí k symbolickému uvítání nejmladších občanů a k ocenění 
významného okamžiku v životě jejich rodin,“ uvedl Zbyněk Stejskal, 
starosta města Havlíčkův Brod. Meziročně mírně narostl i počet 
úmrtí. Zatímco v roce 2023 bylo evidováno 740 úmrtí, tak v loňském 
roce to bylo 777.

V roce 2024 bylo uzavřeno 129 manželství, z toho 14 církevních. 
Třináct sňatků uzavřeli cizinci, přičemž mezi zahraničními 
snoubenci převažovali občané Ukrajiny. Nechyběli ale ani 
zástupci Alžírska, Anglie, Austrálie, Španělska, Slovenska a Tchaj-
wanu. Zatímco prostorám obřadní síně městského úřadu dalo 
přednost 60 párů snoubenců, tak na soukromých pozemcích 
to bylo 69. Nejčastěji se lidé brali v zahradách zámků, restaurací 
nebo penzionů nebo i soukromých pozemcích. Kromě toho se 
v Havlíčkově Brodě uskutečnila jedna diamantová a tři zlaté svatby.

Sbor pro občanské záležitosti (zkratka SPOZ) prostřednictvím 
svých spolupracovníků a spolupracovnic osobně v roce 2024 
předal 797 dárkových balíčků havlíčkobrodským seniorům, kteří 
v tomto roce oslavili osmdesáté výročí nebo jsou již starší 85 let. 
Ke konci roku rovněž SPOZ předal 560 vánočních balíčků všem 
havlíčkobrodským seniorům nad 85 let. „Touto tradicí chceme 
vyjádřit našim seniorům úctu a ukázat jim, že si jich město 
Havlíčkův Brod opravdu váží. Zároveň je to krásná příležitost pro 
osobní setkání, která bývají velmi dojemná a inspirativní zároveň,“ 
říká Jana Fischerová, předsedkyně SPOZ Havlíčkův Brod.

Realizováno v rámci projektu Kraje Vysočina Komplexní podpora v rámci oblasti 
sociálně zdravotního pomezí. Financováno z OPZ+ a ze státního rozpočtu. 
Registrační číslo: CZ.0302.02/00/22_006/0001133. 
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Informujeme

Směsný komunální odpad do 
sběrných dvorů nepatří!
Od počátku letošního roku došlo ke 
změně u poplatku za komunální odpad 
a o výši poplatku rozhoduje objem 
shromažďovací nádoby a četnost svozu. 
Vlastníci nemovitostí měli dostatečný čas si 
promyslet, jak velkou nádobu, případně jaký 
počet nádob na směsný komunální odpad 
je pro jejich nemovitost optimální, aby do 
nich bylo možné uložit veškerý směsný 
odpad z nemovitosti. Nádoba přistavená ke 

svozu musí být uzavřena, aby z ní odpad při 
manipulaci nevypadával. Zákon o odpadech 
i obecně závazná vyhláška města 
o stanovení obecního systému odpadového 
hospodářství zakazují odkládat směsný 
komunální odpad mimo sběrné nádoby 
v sáčcích nebo taškách nebo odvážet 
směsný odpad do sběrných dvorů.
Přesto někteří obyvatelé města počátkem 
roku navštívili sběrné dvory s přebývajícím 
směsným komunálním odpadem, který se 
jim nevešel do popelnice a divili se, že je 
obsluha neobsloužila. Směsný komunální 
odpad z domácnosti patří pouze do 
popelnic!

Pokud se výjimečně přihodí, že 
v domácnosti vznikne více směsného 
odpadu a ten se do  popelnice nevejde 
(např. o Vánocích, Velikonocích, po rodinné 
oslavě), neodkládejte odpad v pytlích vedle 
popelnice, ale až po jejím vývozu TSHB 
ho vhoďte do vaší prázdné popelnice. 
Nezneužívejte ani popelnic okolních 
nemovitostí, nepřispívá to k dobrým 
sousedským vztahům a myslete na to, že 
každý si zvolil sběrnou nádobu určenou 
pro svoji produkci odpadu. Můžete využít 
i nejbližší okolní skládky odpadů (např. 

Ronov nad Sázavou nebo Chotěboř) a za 
poplatek odpad uložit tam.

Jestliže jste objem popelnice špatně 
odhadli nebo se zvýšil počet členů 
domácnosti a popelnice opakovaně 
nestačí, doporučujeme postupovat takto:

třiďte využitelný odpad a do popelnice •	
vyhazujte pouze zbývající odpad po 
vytřídění papíru, plastu, skla, kovu, 
bioodpadu, textilu, využívejte barevné 
kontejnery ve veřejných separačních 
stáních. Zdarma nabízíme k rodinným 
domům nebo menším bytovým domům 
(do 9 bytů) nádoby na plast a papír 
(systém door to door),
pokud po zlepšení třídění v domácnosti •	
stále nádoba neodpovídá produkci 
odpadu, pořiďte si další nebo větší 
popelnici.

Připravil odbor ŽP
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-
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22.
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PET 1 HDPE 2 LDPE 4 PP
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-

Od 1. února nebudou Technické 
služby města vyvážet směsný odpad 
uložený vedle kontejnerů. Stejně 
tak nebudou vyváženy přeplněné 
nádoby na směsný odpad.

PLASTY PAPÍR
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Městský útulek v Mírovce zažil 
babyboom
Pokud přemýšlíte o pořízení pejska, je právě 
nejlepší čas přání naplnit. V havlíčkobrodském 
útulku v Mírovce totiž přivítali na svět spoustu 
malých štěňátek, která se narodila přímo 
zde. „Aktuálně máme v zařízení přes 30 psů. 
Někteří jsou nalezenci, část jich byla odebrána 
původním majitelům kvůli nedostačující péči. 
Z uvedeného počtu jsou polovina štěňata. 
Deset malých koblížků se narodilo v první 
polovině prosince,“ vypočítává místostarostka 
Marie Rothbauerová, do jejíž gesce útulek 
spadá. Navýšení počtu psů v útulku je 
částečně daný i reorganizací, v jejíž rámci 
začalo město přijímat také psy z jiných měst 
na základě uzavřené smlouvy o spolupráci. 
Útulek v Mírovce dále spolupracuje s krajskou 
Veterinární správou. 

Jak už bylo řečeno, někteří z pejsků 
v útulku prošli velmi špatnými podmínkami. 
V zařízení je o ně však stran výživy 
a veterinární péče postaráno dobře. Všichni 
pejsci musí projít odčervením, očkováními 
a také čipováním. Z hlediska stravy v útulku 
dbají, aby dostávali granule s obsahem masa 
a měli šanci se co možná nejrychleji zotavit. 
Vedoucí útulku Eva Rippelová se s láskou 
stará i o malá štěňata. K přírůstkům, které se 
narodili v boudě ve venkovním kotci, v noci 
vstává a nosí se jim láhev s teplou vodou, aby 
se ohřála. Novorozená štěňata nemají plně 
vyvinutou termoregulaci, proto je potřeba 

udržovat správné prostředí. Nejmenší štěňata, 
která se narodila v prosinci, od třech týdnů 
přikrmuje. Fence se jich totiž narodilo 10 
a mohla by mít problém je všechny uživit. 

Snad pro každého svěřence je 
samozřejmě nejdůležitější otázka, kdy se 
dostane do dobrých rukou. Nejen pro velká 
plemena psů je samozřejmě příjemné se 
aktivně vyběhat. Štěňata pak potřebují rychle 
do nového domova, aby měla šanci se co 
nejlépe socializovat s člověkem a s okolním 
světem. Naštěstí se ale pejsky daří umísťovat 
poměrně rychle. Při návštěvě útulku doplnila 
jeho vedoucí Eva Rippelová, že všichni pejsci 
z roku 2023 mají své domovy. Pro každého 
pejska se zatím podařilo najít vhodného 
majitele, někdy si však na toho správného 
nějakou dobu počká.

Nicméně to však neznamená, že pejska 
dostane každý, kdo si o něj požádá. „Útulek 
není obchod, takže nedáváme na první 
dojem z první návštěvy, vedoucí útulku si 
zájemce vždy prověřuje tak, aby se pejsci 
dostali k laskavým majitelům. Nejprve se 
s potenciálními páníčky domluvíme, na 
pohovoru si je vyzpovídáme a také zjišťujeme, 
zda pro pejska mají připravený vhodný prostor 
a podmínky pro jeho život,“ popisuje proces 
předání pejska Marie Rothbauerová. V případě, 
že si lidé pejska nemohou dovolit, ale rádi 
by opuštěná zvířata přesto podpořili, zřídili 
v minulém roce Technické služby, kam útulek 

organizačně spadá, transparentní účet. „Velmi 
důležité jsou pamlsky, větší jako jsou hovězí 
šlachy nebo uši jsou pro zabavení a naopak 
zase menší, třeba kuřecí křídla a krky, ty se 
hodí na přivolání a zavírání do kotců. Pejsky 
je potřeba odměnit , pamlsky mizí po kilech, 
dožadují se jich všichni a po otevření je pytel 
vymetený,“ směje se vedoucí Eva Rippelová. 

Pokud zvažujete pořízení pejska 
z městského útulku, kontaktujte jeho vedoucí 
Evu Rippelovou. Pejsek k Vám půjde již 
s nutnými očkováními, odčervený a čipovaný. 
Za pejska zaplatíte darovací poplatek 500 Kč 
+ nutná očkování v případě dospělého 
jedince. Za štěňátka je pak poplatek 2 500 Kč 
a také poplatky za nutná očkování. Aktuálně 
se štěstí usmálo na malého Jeffa, který 
podobně jako jeho sourozenec putoval 
v minulých týdnech k novým majitelům. 
Během února a na začátku března pak budou 
k odběru i další štěňátka.

  

 K
y .
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-

Tel. 313.

Inzerce

Transparentní účet, kde můžete 
podpořit útulek v Mírovce
131-2647810257/0100
Vedoucí: Eva Rippelová
Telefon: 602 262 429
E-mail: erippelova@tshb.cz
www.tshb.cz/utulek-pro-psy/
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Jemná dáma s darem víry v dobré konce 
– tak bychom mohli ve zkratce popsat 
Ludmilu Novotnou, ředitelku hospice Mezi 
stromy, který začal v listopadu loňského 
roku přijímat první pacienty. Svoje úsilí 
o jeho vybudování zahájila s kolegy před 
10 lety. Jak s úsměvem říká, ke kulatému 
výročí si nadělili otevření hospice. O tom, že 
cesta k němu byla klikatá, jsme si povídaly 
v únorovém rozhovoru … a také o rodině, 
vztazích, smíření a samozřejmě umírání. 

Paní doktorko, bojíte se smrti?
To není jednoduchá otázka. Myslím si, tedy 
alespoň v tuto chvíli, že smrti samotné se spíš 
nebojím. Mám před ní respekt a jsem i trochu 
zvědavá, jak to s ní vlastně je. Když se ale 
člověk dostane do situace, kdy se smrt stává 
reálnější a konec života je nablízku, pak je 
myslím přirozené, že strach v různé intenzitě 
a podobě přichází. 

Téma smrti od sebe neodsouvám a spíš 
se smrt učím respektovat a přijímat jako 
přirozenou součást života. Každý pacient mne 
učí něco nového a je také na každém z nás, 
jak se se smrtí naučíme zacházet a jak se k ní 
postavíme. 

Další věc je, že spíš než smrti samotné se 
daleko víc bojíme, a to se určitě týká i mne 
samotné, času umírání. Obáváme se bolesti, 
osamělosti, závislosti na druhých, ztráty 
důstojnosti. To nikdo nechceme. A právě 
paliativní péče v hospici se na všechny tyto 
obavy zaměřuje a my se staráme o pacienty 
tak, aby je nemuseli zažívat. 

To ovšem ve společnosti není běžné. Spíš 
mám někdy pocit, že smrt je odsunutá 
a lidé nechtějí vidět umírajícího…
Za tím je právě ten náš strach. Umírajících 

lidí se bojíme, protože se obáváme vlastní 
konečnosti, bojíme se bolesti, kterou nám 
přináší odchod našich blízkých, a také 
si většinou s umírajícím a celou situací 
nevíme rady. 

V hospici pomáháme prožít závěr života 
a čas umírání nemocnému i jeho rodině, kteří 
mohou zažívat zmíněné obavy a strachy.  My 
je doprovázíme a mluvíme s nimi o jejich 
obavách. Někdy stačí věci pojmenovat 
pravdivě a přímo, poradit, co může rodina 
pro nemocného udělat. S nemocným o jeho 
strachu můžeme otevřeně mluvit a ujistíme 
ho, že se o něho postaráme a nenecháme ho 
v bolestech a opuštěného. 

Když se takto společně odvážíme o smrti 
hovořit a neutíkáme před ní, můžeme pak 
v každém dni nacházet úplně jinou kvalitu. 

Vytěsnění strachu ze smrti jde možná ruku 
v ruce nejen s psychikou jedince, ale i se 
společenskými změnami.
Určitě ano. Dříve lidé umírali v přirozeném 
prostředí domácností, kde se rodilo i umíralo. 
V polovině minulého století se umírání začalo 
přesouvat a ukrývat do různých institucí, 
takzvaně za nemocniční plenty. Smrt v životě 
společnosti přestala existovat a není divu, 
že jsme se jí začali obávat. V posledních 
desetiletích se situace mění díky rozvoji 
hospicové a paliativní péče, díky jejímž 
principům se smrt stává přirozenou součástí 
života. Zároveň je třeba o smrti a umírání 
hovořit, abychom si připomněli, že smrt 
prostě k životu patří. 

Takže je Vaše práce spíš depresivní nebo 
povznášející?
Určitě si nemyslím, že je moje práce 
depresivní. Naopak mi dává obrovský smysl 

a mám ji ráda. Někdy možná bere víc energie, 
protože jsem nablízku velkému smutku, 
bolesti a ztrátám, ale mnohdy také přináší 
hodně radostných a pozitivních zážitků, 
a tak se vše dostává do rovnováhy. Lidé 
si myslí, že hospic je místem smutku, ale 
tak to není. Tělesné příznaky nemoci tady 
dokážeme většinou dobře ošetřit, a tím 
pacientovi ulehčit. Život v hospici je naopak 
zvláštním způsobem intenzivnější. Když lidé 
vědí, že jim mnoho času nezbývá, potřebují 
žít naplno, intenzivně. S pacienty si tady 
vážíme mnohem více různých drobností, 
třeba talířku cukroví, šálku voňavé kávy nebo 
vycházejícího slunce. 

Jak tedy pacienti tráví svoje dny v hospici? 
Zajímáme se o to, co by si pacienti přáli, co je 
pro ně důležité. Někdy máme představu, že 
kdybychom měli posledních pár týdnů života, 
pojedeme na cestu kolem světa a podobně, 
ale většina z nás by nakonec zůstala doma 
s těmi nejbližšími. Vytváříme proto pacientům 
takové podmínky, aby mohli trávit čas 
práv s nimi. V hospici se může na pokoji 
nemocného ubytovat někdo mu blízký nebo 
je možné přicházet na návštěvy 24 hodin 
denně. Všichni se také mohou účastnit aktivit, 
které se u nás konají. Od pečení perníčků přes 
muzicírování u klavíru či kytary.  

Vidíte, tady je vlastně podstatný rozdíl 
oproti běžné praxi ve zdravotnických 
zařízeních. Vy pracujete výrazně 
i s příbuznými. Tedy, jak je podporujete a jak 
pečujete také o ně?
Ve středu zájmu je u nás samozřejmě pacient. 
Ale i jeho blízcí jsou ve velmi náročné situaci, 
kdy jim odchází milovaný člověk. Pokud 
potřebuje podporu rodina nemocného, jsme 
zde také pro ni. Nabízíme také péči a podporu 
pozůstalým, kteří mají před sebou nesnadnou 
cestu truchlení a vyrovnání se se ztrátou. 

Váš tým pracovníků v hospici je složený 
z řady profesí od lékařů, psychologů, 
sociálních pracovníků a možná pro někoho 
překvapivě i duchovního. Využívají pacienti 
také jeho zkušenosti?
Široké spektrum profesí vychází z toho, že 
paliativní péče není jen o tlumení fyzické 
bolesti a řešení problémů těla, ale je to také 
péče o sociální, psychickou a spirituální 
stránku člověka. Spirituální potřeby se 
na sklonku života dostávají více ke slovu 
a mnoha lidem se honí hlavou otázky, jak to 
s tou smrtí a bytím po ní je. Někdy jsou to 
docela zajímavé debaty. Pokud se ukáže, že 
si pacient přeje návštěvu duchovního, tak mu 
toto setkání samozřejmě zprostředkujeme. 

Smrt je obrovské tajemství
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A jak je to po smrti podle Vás?
Já sama si nemyslím, že fyzickou smrtí 
vše končí. Smrt a posmrtný život vnímám 
jako velké a hluboké tajemství. Jsem sama 
zvědavá, co mě za branami smrti čeká 
a věřím, že to bude dobré, že se máme 
na co těšit. 

Pojďme se vrátit k Vašemu týmu Mezi 
stromy. Měli všichni již profesní zkušenost 
s péčí o umírající pacienty?
Většina zaměstnanců se již se smrtí 
setkala, ale ne tak intenzivně jako je to 
v hospici. A protože jsme si byli vědomi 
toho, že v hospici je člověk v kontaktu se 
smrtí častěji než kde jinde, věnovali jsme 
výběru zaměstnanců velké úsilí. Potřebovali 
jsme, aby tito lidé unesli blízkost smrti, 
aby uměli dobře naslouchat nemocnému, 
jeho blízkým i sobě navzájem. Do týmu 
potřebujeme týmové hráče, kteří se 
navzájem respektují, jsou schopni společně 
pracovat a táhnout za jeden provaz. 
Jedině tak bude naše péče perfektní. 
A samozřejmě je důležitá i profesní 
kompetence a ochota se stále vzdělávat, to 
považuji za samozřejmost. 

Mimochodem Kraj Vysočina je posledním 
krajem v Česku, kde dosud kamenný 
hospic nebyl. O kolik let jsme pozadu, 
nebo možná lépe, jaká je tradice kamenný 
hospiců v Čechách? 
První lůžkový hospic v Čechách vznikl 
v roce 1995 v Červeném Kostelci a další 
průběžně vznikaly v jednotlivých krajích. 
Před 10 lety, když jsme začínali pracovat 
na projektu našeho hospice, chyběl hospic 
ještě v Karlovarském kraji, který již několik 
let funguje a dnes má hospic konečně 
i Vysočina. V tuto chvíli je v každém kraji ČR 

alespoň jeden lůžkový hospic, v některém 
i dva. 

Takže absence kamenného hospice 
v našem kraji byla první a jediný impuls? 
Myšlenka potřeby lůžkového hospice na 
Vysočině zrála delší dobu, ale děti byly 
malé, kapacita a energie zkrátka nebyly. 
Děti trochu odrostly, myšlenka zůstávala 
a kolem mne byli lidé, kteří s ní souzněli. 
To bylo v roce 2014, kdy jsem pracovala 
v domácím hospici a spolu s kolegy jsme 
vnímali, že domácí hospic je výborný, ale ne 
pro každého. Ne každá rodina může o svého 
blízkého pečovat doma. A právě pro tyto 
nemocné, kteří umírají v nemocnicích, jsme 
si přáli mít na Vysočině lůžkový hospic. A tak 
začala naše dlouhá a klikatá cesta. 

Takže jste začínali jako dobrovolníci?
Ano, celých 10 let jsme všichni z naší 
organizace na projektu pracovali jako 
dobrovolníci a vedle toho ve svých 
zaměstnáních. 

A proč jste si vybrali pro vybudování 
hospice Havlíčkův Brod, pracovala jste 
přeci v Jihlavě?
Naše první kroky vedly do Jihlavy, kde 
jsme podporu nezískali. Proto jsme oslovili 
pana starostu Tecla a pana místostarostu 
Jůzla, kteří nás vstřícně přijali a následně 
i celé zastupitelstvo projekt podpořilo. 
Zásadní bylo spojení Havlíčkova Brodu, 
Kraje Vysočina a nás. Naše organizace 
Mezi stromy je nositelem myšlenky 
a celého projektu, město darovalo 
pozemek, na kterém dnes hospic stojí, 
a Kraj Vysočina spolu s Ministerstvem 
zdravotnictví financoval stavbu. Budova je 
majetkem Kraje a my ji máme v nájmu. Za 
provoz hospice je plně zodpovědná naše 

organizace. Nejsme příspěvková organizace 
ani kraje ani města, jsme nestátní nezisková 
organizace. 

Takže veškeré náklady na provoz hradíte 
sami?
Financování hospice je vícezdrojové, jako 
v každé nestátní neziskové organizaci. 
60 % rozpočtu jde z plateb zdravotních 
pojišťoven a zbývající část tvoří příspěvek na 
péči, příspěvek pacienta, dotace kraje, měst 
a obcí. Nedílnou součástí rozpočtu jsou dary 
fyzických a právnických osob, bez nichž se 
neobejdeme. 

To je obrovský balík práce, neměli jste 
s kolegy nikdy chuť si říct, že vybudování 
hospice je nad Vaše síly?
Já osobně jsem tento pocit opravdu 
nikdy neměla, i když smutek a únava se 
v některých úsecích cesty určitě dostavily. 
Nějak mi byla dána víra v dobré konce, 
přestože spousta lidí tomu už někdy 
nevěřila a já jsem ráda, že mi to v té době 
neříkali (směje se). Když pracujete na 
projektu, o kterém víte, že má smysl, je 
to ten nejlepší motor, aby člověk vydržel. 
A samozřejmě pro mne byla důležitá 
podpora lidí z týmu a především mojí rodiny, 
která to se mnou celé roky statečně nesla. 

Darem této dlouhé cesty jsou i krásní 
a zajímaví lidé, které jsem na ní potkala 
a projekt i náš tým mohly postupně dozrát. 
Hospic dnes myslím stojí tam, kde je jeho 
místo a kde se mu bude dobře dařit. Celé 
roky jsme vnímali podporu radnice, velmi nás 
podporovala nemocnice a další zdravotně 
sociální zařízení ve městě, což je pro naši 
nynější a budoucí existenci a spolupráci 
nesmírně potřebné. Cítím, že lidé 
v Havlíčkově Brodě jsou rádi, že tu jsme a to 
je moc důležité, protože my jsme tu pro ně. 
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Tříkrálová sbírka letos proběhla 
v plné parádě
Jako každý rok se Tříkrálová sbírka uskutečnila 
v ulicích Havlíčkova Brodu. Díky tomu byla opět 
plna milých setkání. Koledníci navštívili mnoho 
domácností, jejich obyvatele potěšili zpěvem 
a požehnáním do nového roku.

V době uzávěrky tohoto čísla byla 
rozpečetěna většina kasiček, přibližná částka, 
která se vybrala, je 246 187 Kč. Broďáci tak 
letos byli mimořádně štědří, povedlo se totiž 
vybrat o bezmála 30 tisíc Kč více než loni. 
Přesnou částku naleznete na internetových 
stránkách www.hb.charita.cz.

Výtěžek sbírky podpoří domácí zdravotní 
péči a domácí hospicovou péči, umožňující 
pacientům zůstat v domácím prostředí. 
Finanční prostředky budou využity na 
nákup zdravotnického vybavení, jako jsou 
oxygenerátory, tlakoměry či přístroje na 

měření cukru a cholesterolu. Část výtěžku 
bude věnována na podporu rodin s dětmi, 
které se vlivem vážné finanční tísně potýkají 
s omezenými možnostmi oproti svým 
vrstevníkům. Finanční prostředky pomohou 
zejména s nákupem školních pomůcek, 
s částečným financováním lyžařských 
kurzů, letních táborů a dalších aktivit, které 
podporují plnohodnotný rozvoj dětí.

Podíl výtěžku bude směřován na pokrytí 
provozních nákladů Střediska charitní pomoci 
– Šatníku, včetně úhrady nájmů a energií, čímž 
podpoříme jeho další fungování a dostupnost 
materiální pomoci všem potřebným.

Děkujeme všem dárcům, kteří na 
Tříkrálovou sbírku přispěli. Právě díky Vám 
můžeme i nadále pomáhat lidem, kteří se ocitli 
v nepříznivé situaci. 
Autor: Monika Kadlecová

Na slavnostní uvedení Zlatovlásky 
zavítal i filmový Jiřík
V sobotu 25. ledna se v sále Městského 
kina a divadla Ostrov uskutečnilo slavnostní 
promítání nového zpracování filmové 
pohádky Zlatovláska. Na akci dorazil také 
protagonista hlavní role a havlíčkobrodský 
rodák, nadějný herec Tomáš Weber, který 
se zde setkal se svými fanoušky. Rozhovor 

s ním, mimo jiné právě i o Zlatovlásce, jste si 
mohli přečíst v prosincovém vydání HB listů. 

Na promítání proběhla také dobročinná 
sbírka ve prospěch dětského oddělení 
havlíčkobrodské nemocnice. Výtěžek sbírky 
půjde na zakoupení speciálního křesla na 
odběry krve pro malé pacienty.

Lyžaři si mohli ve městě užít zimní 
radovánky
Nečekaná sněhová nadílka v druhém lednovém 
týdnu potěšila milovníky zimních sportů. 
Snahu bylo dokonce tolik, že Technické služby 
připravily pro běžkaře v areálu na Plovárenské 
příjemnou novinku v podobě vyhrnutého oválu 
pro běžkování. Oteplení, které se dostavilo 
kolem 18. ledna, sice lyžování zhatilo, ale pokud 
sníh znovu napadne, Technické služby dráhu 
pro běžkování opět připraví. 
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Stalo se

V prosinci 2024 se konala Mezinárodní 
hudební online soutěž World Open 
Online Music Competition v srbském 
Bělehradu. Tato soutěž je svým formátem 
zcela specifická, jelikož se jí mohou 
zúčastnit hudebníci z celého světa napříč 
nejrůznějšími obory. 

V kategorii komorní hudby z naší ZUŠ 
J. V. Stamice Havlíčkův Brod soutěžila dvě 
komorní tělesa – Duo L+L (Lenka Musílková 
– housle, Liliana Beránková – akordeon) 
a Duo Accovio (Jitka Musílková – housle, 
Johanka Juklová – akordeon) ze třídy 
Markéty Laštovičkové a Támar Mašlaňové. 
Celý obor komorní hudby nebyl nástrojově 
omezený, mohla se ho tedy zúčastnit tělesa 
s jakýmkoliv nástrojovým obsazením.

 Duo L+L získalo v kategorii do 16 let 
2. cenu. Duo Accovio obdrželo v kategorii 
do 18 let 1. cenu a díky nejvyššímu 
počtu bodů napříč celým oborem i titul 
Absolutního vítěze komorní hudby 
vedle těles z evropských konzervatoří 
a hudebních akademií.

Kromě World Open Online Competition 
zazářil ve světovém klání také orchestr 
Pohoda při ZUŠ J. V. Stamice Havlíčkův 
Brod pod taktovkou Ivany Laštovičkové 
(akordeon) a Luboše Pavlíka (bicí). 
Celosvětová akordeonová soutěž 
TROPHÉE MONDIAL DE L‘ ACCORDÉON je 
největší světová soutěž ve své rozsáhlosti 
zúčastněných orchestrů, komorních 
těles a sólistů. Do konce června 2024 
probíhala výběrová kola ve většině států 
světa, v průběhu měsíce července posílali 
následně vybraní sólisté, orchestry 
a komorní tělesa své soutěžní nahrávky. 
V září a v říjnu 2024 odborná světová porota 
postupně zveřejnila výsledky: Postup na 

finále světové soutěže získal Akordeonový 
orchestr Pohoda. 

Orchestr zvítězil v semifinálovém kole 
před orchestry z Číny a ze Slovenska. 
Postup na světové finále CMA si po 
výborných online výkonech zajistili 
i další akordeonisté ze tříd paní uč. 
Ivany Laštovičkové a paní uč. Markéty 
Laštovičkové a komorní tělesa ze tříd 
paní uč. Ivany Laštovičkové, Markéty 
Laštovičkové (akordeony) a paní uč. Támar 
Mašlaňové (housle). Finálové kolo TROPHÉE 
MONDIAL DE L‘ ACCORDÉON 2024 
proběhlo začátkem adventu ve Francii 
v městečku Montargis.

„Děkujeme všem, kteří nám pomohli 
se tohoto světového finále zúčastnit. 
V Montargis jsme se stali hrdými Čechy 
z města Havlíčkův Brod, naše soutěžní 
vystoupení se přenášelo online po celém 
světě. Velký dík patří městu Havlíčkův 
Brod za financování autobusu a zajištění 
finančních prostředků na velkou část 
ubytování Akordeonového orchestru 
Pohoda. Děkujeme i dalším sponzorům, 
kteří nám pomohli dofinancovat ubytování 

a vše potřebné kolem světového finále: 
Chládek a Tintěra Havlíčkův Brod, a. s., 
Amylon, a. s., Developer mb s. r. o., 
Obec Okrouhlička, Obec Horní Krupá, 
Městys Úsobí, Topírna s. r. o., Industrial 
Buildings HB s. r. o., Fejtová Markéta, 
Navrátil Miloš, Futaba Czech, s. r. o., Culka 
Miroslav a SRPŠ při ZUŠ v Havlíčkově Brodě. 
Světová soutěž v Montargis nám ukázala 
cestu, na které jsme s důstojností, hrdostí 
i s pokorou ukázali sílu Čechů z Havlíčkova 
Brodu a okolí. Stali jsme se semknutým 
pracovním týmem, získali jsme 9 pohárů 
za umístění do 3. místa a uznání světových 
odborníků. Velké poděkování všem“, řekla 
Ivana Laštovičková, umělecká vedoucí 
Akordeonového orchestru Pohoda.

Výsledky světové soutěže 
TROPHÉE MONDIAL 
DE L‘ ACCORDÉON ve finálovém 
kole v Montargis

ZUŠ J. V. Stamice Havlíčkův Brod
Natálie Pražáková: 3. místo, kategorie 
osmiletých akordeonistů,
Petr Pešek: 3. místo, kategorie devítiletých 
akordeonistů,
Anežka Veletová: 3. místo, kategorie 
Varieté do 14 let,
Liliana Beránková: 2. místo, kategorie 
Varieté do 16 let,
Kristina Veletová: 1. místo, kategorie 
Varieté do 18 let,
Duo L+L (Liliana Beránková – akordeon, 
Lenka Musílková – housle): 3. místo, 
komorní hra do 18 let,
Akordeonový orchestr Pohoda: 2. místo, 
kategorie orchestrů neomezeného věku.

SZUŠ Havlíčkův Brod
Nikol Černíková: 2. místo, kategorie Varieté 
do 12 let,
Eliška Koťarová: 2. místo, kategorie Varieté 
do 14 let,
Duo NIKEL (Nikol Černíková, Eliška 
Koťarová: akordeony): 4. místo, komorní 
hra do 18 let.
Autor: Jindřich Macek

Autor: Bc. Jindřich Macek, ředitel ZUŠ

Žáci havlíčkobrodské ZUŠ uzavřeli loňský rok 
světovými úspěchy

Ilustrační letní foto interpretek s paní učitelkou 
Markétou Laštovičkovou – Dobřany 

Doručení Havlíčkobrodských 
listů e-mailem
Chcete dostávat Havlíčkobrodské listy 
přímo do své e-mailové schránky dříve, 
než vyjdou v tištěné podobě? 
Napište na press@muhb.cz a do předmětu 
zadejte DORUČOVÁNÍ LISTŮ E-MAILEM. 
Připište e-mailovou adresu, na kterou si 
přejete Havlíčkobrodské listy dostávat.
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Město známé neznámé

30. prosince právě uběhlého roku jsme si 
připomněli kulaté výročí narození malíře 
a všestranného umělce Otakara Štáfla 
a v těchto dnech můžeme zavzpomínat na 
tohoto rozevlátého umělce opět. 

14. února je to přesně 80 let, kdy tragicky 
zahynul zdejší rodák i se svojí manželkou 
Vlastou v pražském ateliéru v Mánesově ulici 
na Vinohradech při nešťastném bombardování 
Prahy. Protektorát se stával terčem náletů 
spojeneckých letadel od poloviny roku 1944. 
Terčem útoků byly především strategické 
průmyslové podniky a železniční uzly. Nejvíce 
napadaným cílem se tak kvůli zbrojařskému 
podniku stala Plzeň (12 náletů), v roce 1945 
Kolín, Pardubice, Kralupy nad Vltavou. Oběti 
na životech byly bohužel vysoké. Jednou 
z nejtragičtějších vojenských operací 
byl právě nálet na Prahu, který provedlo 
62 bombardérů 8. letecké americké armády 
startujících z italských základen směrem na 
Drážďany. Během necelých tří minut shodily 

na Prahu náklad 152,5 tuny bomb. Po náletu 
se zhroutilo 93 domů a desítky dalších byly 
poškozeny včetně nemocnice na Karlově 
náměstí, Vinohradského divadla či kláštera 
Na Slovanech. Údaje o obětech se liší, podle 
zprávy ČTK vydané 17. února 1945 se stalo obětí 
náletu 413 osob. Účel náletu není dodnes zcela 

vyjasněn, souvisel však s cílem devastace saské 
metropole Drážďan. Signál protiletecké obrany 
zazněl pozdě a mnoho obyvatel hlavního 
města se tak stalo obětí bombardování kvůli 
tomu, že nestačili vyhledat úkryt. Byl to i případ 
manželů Štáflových. O posledních dnech 
tohoto neuvěřitelně aktivního muže vypovídá 
mj. zápisník z roku 1945, v němž si malíř 
znamenal krátké zprávy ke své každodenní 
práci od 1. ledna až do osudného dne 14. února 
1945. Zápisník je uchován ve sbírkách 
havlíčkobrodského muzea, které převzalo do 
sbírek po smrti malíře i jeho knihovnu a některé 
osobní předměty. 

Zápisky dokazují, jak niterně byl tento 
umělec svázán se svým rodným městem. 
Otakar Štáfl netušil, že má před sebou již jen 
několik dní života a intenzivně pracoval na 
návrhu knihy „Německý Brod v akvarelech“ 
a pořádal obrazy, které měl již pro tyto účely 
připravené. Nettlovu ulici, hradby, kostel 
Nanebevzetí Panny Marie, klášterní kostel, aj. 
O záměru malíře byli Havlíčkobrodští dobře 
zpraveni a těšili se na výpravnou publikaci 
o městě. Můžeme říci, že poslední dny strávil 
malíř, který se v Německém Brodě narodil, ale 
většinu času byl usazen v Praze, myšlenkami 
na své rodné město, ve kterém mu byla 
koneckonců mnohokrát uspořádána výstava. 
Byl v kontaktu s ředitelem Pleasu Josefem 
Knapem, který byl zasvěcen do dvou velkých 
nakladatelských úmyslů – vydání památek 
havlíčkobrodského okresu pod vedením  
Zdeňka Wirtha a právě vydání Štáflových 

Dům po náletu Štáfl při práci 

Štáfl ve svých milovaných Tatrách 

Poslední zápisky Otakara Štáfla 

Pohřeb Otakara Štáfla

Malá připomínka velkého Otakara Štáfla
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akvarelů. A byl to Josef Knap, který 
v korespondenci se Zdeňkem Wirthem řeší, 
kterak vydat Štáflovy akvarely i po jeho 
tragickém skonu, neboť byl dobře obeznámen 
s původním plánem, na kterém malíř až do 
posledních dnů svého života pracoval. Pro 
publikaci si vyžádal Otakar Štáfl předmluvu 
profesora Wirtha, kterého Josef Knap 
bezprostředně po malířově skonu žádal, zda 
by mohla být v publikaci otištěna a žádá ho 
o spolupráci v dalších přípravách. Značná část 
akvarelů byla již převedena firmou Dvořáček 
z Prahy na štočky a připravena k vytištění.  

Výpravnou publikaci se Štáflovými akvarely 
měly doplňovat i jeho umné dřevoryty, jejichž 
preciznost a bohatost obdivoval např. i proslulý 
Josef Váchal. Josef Knap navrhoval Zdeňku 
Wirthovi, zda by nemohl dřevoryty doplnit Josef 
Němec z Nového Města na Moravě, Štáflův 
dobrý přítel, který byl ostatně v Německém 
Brodě také velmi dobře znám. Podílel se kupř. 
na výzdobě interiéru lékárny na náměstí. Leč 
doby se změnily, pan Knap byl odsunut stranou, 
památky havlíčkobrodského okresu Zdeňka 
Wirtha zůstaly v rukopise a jednání o Štáflových 
akvarelech se protáhla na několik dalších let. 
Byly vydány ve velmi skrovném formátu až 
v roce 1953 v Krajském nakladatelství v počtu 
16 akvarelů. V roce 1971 pak vyšla publikace 
s reprodukcemi 24 akvarelů. Na Otakara Štáfla 
však Broďáci nezapomněli a nezapomínají. 
V roce 1957 byla především díky práci nadšenců 
Hájka, Černého, Kloučka, Domkáře, Štáfla, 
Trnky a dalších vytvořena expozice ve Štaflově 
baště, kterou v roce 1963 převzalo do správy 
havlíčkobrodské muzeum, které se o expozici 
stará dodnes. V baště jsou k vidění mj. některá 
vyobrazení malebných zákoutí města, jak je 
zvěčnil obrovský milovník Havlíčkova Brodu 
Otakar Štáfl.

V posledních dnech svého života má 
zaznamenánu svoji usilovnou práci zcela 

odpovídající jeho naturelu všestranné 
a neustále proudící aktivity. Tvorbu ex libris 
pro Václava Řezáče, ilustrace pro Quido Maria 
Vyskočila, jehož kniha U dvanácti měsíčků 
vyšla též až po smrti malíře v roce 1947, prodej 
obrazů s motivy z Havlíčkobrodska, které až 
do dnešních dnů zůstávají rozesety nejen po 
brodských domácnostech.
Autor: Alena Jindrová

Technické služby Havlíčkův Brod 
přijmou ihned do pracovního poměru 

řidiče autobusů skupiny D
Uchazečům, kteří o práci mají zájem a vlastní pouze řidičský 
průkaz skupiny C, zprostředkujeme bezplatně rekvalifikaci na 
skupinu D, pokud uchazeč podepíše s TS pracovní smlouvu.

Nabízíme
dobré finanční ohodnocení•	
25 dnů dovolené•	
příspěvek na stravování, příspěvek na penzijní připojištění•	
vstřícné jednání•	

Požadujeme
ŘP skupiny D, při C zprostředkujeme rekvalifikaci zdarma•	
ukončené střední vzdělání, ideálně ze strojního nebo automo-•	
bilového prostředí   
trestní bezúhonnost•	
perfektní znalost českého jazyka•	
slušné chování k cestujícím•	
profesní průkaz•	

Zájemci se mohou detailněji informovat:
o platových podmínkách na tel. 569 429 829 (Ludmila Teclová)
o provozních podmínkách na tel. 569 422 142 (Lubomír Hepner)

Inzerce

V roce 1944

Úmrtní oznámení manželů Štáflových. Sbírka 
Galerie a muzea Vysočiny Havlíčkův Brod
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Co nás čeká

Přehled akcí leden–červen

Leden
1. 12. – 28. 2. Výstava: Zimní Brod, Reynkova 
galerie na Staré Radnici 
10. 1. – 28. 2. Výstava: Milovat dobro 
a odporovat zlu, život kardinála Josefa 
Berana, klášterní kostel svaté Rodiny
17. 1. – 30. 3. Výstava: Chudoba, objekt 
galerie, objekt muzea
17. 1. – 30. 3. Výstava: Kameníci – Kováři – 
Skláři – Šperkaři

Únor
16. 2. Masopust
6. 2. Komentovaná prohlídka Staré radnice 
s místostarostou Liborem Honzárkem
Kompletní přehled únorových akcí na str. 24

Březen
1.–8. 3. Prázdninové lyžování rodin s dětmi, 
organizuje AZ na Zdobnici
3. 3. – 7. 3. Jarní prázdniny v AZ centru, 
týden plný dovádění
4. 3. Z Evropy Střední Asií do Japonska, půl 
roku na skládacím kole, přednáší Marek 
Balicki, záchranář na cestách, Kavárna Ve Vile
11. 3. Rusko – pohoří Altaj – dobrodružná 
cesta pěšky, koňmo i na raftech, vypráví 
Katka Rushková, Kavárna ve vile
13. 3. Autorské čtení Kateřiny Tučkové, 
Krajská knihovna Vysočiny
18. 3. Polsko – Velo Dunajec a stezka orlích 
hnízd, na koloběžce, přednáší Veronika 
Jiříčková, Kavárna ve vile
25. 3. 18.30 Velký okruh Jižní Afrikou – JAR, 
Namibie, Botswana, Zimbabwe, přednáší 
ing. Vladislav Jiroušek, emeritní ředitel 
Jihlavské ZOO, Kavárna ve Vile
29. 3. Reprezentační ples města Havlíčkův Brod

Březen – měsíc čtenářů v Krajské knihovně 
Vysočiny

Duben
1. 4. Filipíny – 44 dnů na vlastnoručně 
postavené filipínské lodi a free diving, 
vypráví Marek Balicki, záchranář na cestách, 
Kavárna Ve vile
2. 4. Pečení a tradice: Velikonoce 
s vítězkou soutěže „Peče celá země“ Petrou 
Burianovou, Krajská knihovna Vysočiny
4. 4. – 1. 6.  Výstava: Kamila Pokorná, Jiří 
Sankot – Věra Kohnová č. 519, objekt galerie 
(sklepní výstavní prostor)
4. 4. – 22. 6. Výstava: Neobyčejný svět 
ilustrátora Tomáše Řízka, objekt galerie
4. 4. – 28. 9. Stálá expozice: I Vy, Done 
Quijote?, objekt galerie
11. 4. – 8. 6. Výstava: Konec druhé světové 
války, objekt muzea
11. 4. Jarní keramika v AZ centru
16. 4. Velikonoční dílna v AZ centru 
s tématem kraslic
23. 4. Přednáška: Kostel svatého 
Vojtěcha, přednáškový cyklus o církevních 
památkách v Havlíčkově Brodě
24. 4. Jom ha-šoa – veřejné čtení jmen obětí 
holocaustu Jom ha-šoa, Havlíčkovo nám.
25.–27. 4. Výstava Zahrada
26. 4. Vinný košt

Květen
3. 5. Vítání ptačího zpěvu
8. 5. Řemeslné trhy a oslavy 80 let od 
konce války
8. 5. Kit Show Vysočiny, soutěžní přehlídka 
plastikových modelů v AZ centru
23. 5. Noc kostelů
30. 5. – 1. 6. Festival volného času, 
AZ centrum

31. 5. Street food festival
Majáles – termín bude upřesněn.

Červen
11. 6. Celostátní finále přeboru škol 
v orientačním běhu v parku Budoucnost
14. 6. Malý folklórní festival
20. 6. Koncert Tiskárny Havlíčkův Brod
21. 6. Rebel Fest
21. 6. Dračí lodě
23.–28. 6. Sportovní týden
23.–25. 6. Sportovní hry, ME Softbal
28. 6. Molitanový muž + zakončení 
sportovního týdne
5. 6. – 22. 6. Výstava: Základní umělecká
škola J. V. Stamice, objekt galerie (sklepní
výstavní prostor)
6. 6. Noc v muzeu a galerii 
8. 6. Přednáška: Kostel Nejsvětější 
Trojice, přednáškový cyklus o církevních 
památkách v Havlíčkově Brodě
9. 6. – 20. 6. Experimentální edukační 
programy pro školy ve Vlkovsku
13. 6. – 29. 6. Výstava: Klášterní bylinkové 
zahrady a apotéka, objekt muzea
13. 6. – 28. 9. Výstava: Církevní památky, 
objekt muzea

Prázdniny
2.7., 9.7., 16. 7., 23. 7., 30. 7., 6. 8., 13. 8., 20. 
8., 27. 8.  Kulturní léto – středy
6. 7., 13. 7., 20. 7., 27. 7., 3. 8., 10. 8., 17. 8., 
24. 8., 31. 8. Kulturní léto – neděle
18. 7. Koncert rádia Blaník
2. 8. Výstava aut – The Fast Garage 
(v areálu letiště)
22.–23. 8. Blachotrapez Dny klempíře
29.–31. 8. Jubilejní 10. ročník tavby skla 
v replice středověké sklářské pece

Přehled očekávaných významných 
akcí ve městě do konce roku

Září
13. 9. EHD půlmaraton 
13. 9. HB Půlmaraton

Říjen
10.–11. 10. Podzimní knižní veletrh
28. 10. Výroční koncert

Listopad
17. 11. Trhy řemesel; Výroční koncert
9. 11. Svatomartinský průvod
30. 11. Rozsvěcení stromečku

Prosinec
5. 12. Slet Mikulášů, andělů a čertů
10. 12. Česko zpívá koledy
Vánoční trhy

Kalendář akcí pro rok 2025
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Sport

Posádka Dragonboard – ladies sbírá úspěchy a stále 
přijímá nové členky
Ženská posádka dračích lodí z Havlíčkova Brodu a okolí závodící 
pod jménem Dragonboard – ladies se účastní seriálu závodů 
dračích lodí Vysočiny od roku 2017. Letos budou tedy vstupovat do 
své deváté sezóny. Trénují na rybníku Řeka u Ždírce nad Doubravou, 
v zimě chodí na power jógu do My body fitness. V loňském roce 
se účastnily všech závodů seriálu – na rybníku Řeka, v Havlíčkově 
Brodě, v Telči a na Pilském rybníce u Žďáru nad Sázavou. Celkové 
vítězství vybojovaly jen jednou, většinou končí na druhém místě za 
skvělou posádkou z Chotěboře. Kromě toho pravidelně jezdí i na 
závody Půlnoční Drak do Horní Cerekve a některé ze závodnic se 
zúčastnily i závodů na Pálavě.

Posádku tvoří okolo 30 závodnic, do lodi se jich vejde 21 včetně 
bubenice. V týmu jsou i dvě reprezentantky ČR, jejichž posádka 
obsadila 2. místo na Mistrovství Evropy. Přesto stále hledají nové 
zájemkyně, neboť obsadit závody v době prázdnin bývá náročné. 
Pokud vás tento sport láká, ozvěte se na číslo 733 541 292.

Spokojenost v týmu futsalistů
Havlíčkobrodští futsalisté jsou s aktuálním průběhem sezóny 
spokojeni. Naposledy dokázali před zaplněnou sportovní halou 
porazit silný celek z Hodonína v poměru 6:4, kdy po prvním 
poločase prohrávali o tři branky, ale ve druhém poločase předvedli 
nevídaný obrat. Díky této výhře se šest kol před koncem soutěže 
v tabulce dostali na druhé místo. V závěru sezóny čekají Broďáky 
ještě dvě domácí utkání, kdy v sobotu 8. února přivítají Jeseník 
a v posledním kole, které se odehraje v pátek 21. 2. od 20.00, 
nastoupí proti rezervě Helasu Brno.

Florbalisté z Havlíčkova Brodu berou důležité tři body
První lednovou sobotu se v nové hale TJ Jiskra hrálo florbalové 
derby mezi domácími Draky a týmem SK Jihlava, které se do 
Havlíčkova Brodu vrátilo po dlouhých sedmi letech. I díky tomu 
přihlíželo utkání, které nabídlo šestnáct branek, 345 diváků. 
Zápas skončil 11:5 pro domácí tým, Draci tak získali důležité tři body 
do ligové tabulky, ve které jim patřilo čtvrté místo. Právě umístění 
mezi pěti nejlepšími týmy Divize skupiny D jim zaručuje postup do 
vyřazovacích bojů o vyšší soutěž, které by si chtěli svěřenci Luboše 
Rauera zahrát. Splnili by tak předsezonní cíl a po dlouhých letech by 
vrátili soutěž zpět do Havlíčkova Brodu.
Foto: Michal Mašek

Vánoční turnaj malých zápasníků
V sobotu 21. prosince se v havlíčkobrodské sportovní hale konal 
zápasnický Vánoční turnaj pro kategorii přípravek. Zúčastnilo se 
ho 78 závodníků ze sedmi oddílu a dvou států. Domácí Broďáci 
se zapojili v hojném počtu 47 mladých zápasníků, někteří z nich 
stáli na žíněnce vůbec poprvé. Turnaj zajišťoval sbor rozhodčích 
z domácího oddílu v čele s Jiřím Zachariášem, Václavem Satrapou, 
Dominikem Kocmanem, Patrikem Miksou a Honzou Bencem 
a tabulkářem Pepíkem Pfaiferem. Lékařsky turnaj zabezpečil Tomáš 
Lakomý, o celkový chod turnaje se postarali rodiče zápasníků. Při 
slavnostním otevření vánočního turnaje na heligonku zahrál vánoční 
koledy mladý borec Filip Folber a při závěrečném vyhlašování 
družstev byla první tři družstva jako tradičně odměněna dortem.

V polovině prosince se v polském městě Žáry konal mezinárodní 
turnaj v zápase řecko-římskem. Turnaje se zúčastnilo 110 zápasníků 
z Polska, Česka, Slovenska, Ukrajiny a Německa. Z Broďáků se pod 
trenérským vedením Zdeňka Švece a Radka Satrapy tohoto turnaje 
zúčastnilo pouze torzo závodníků. Petr Žák zvítězil v kategorii U20 
do 82 kg. V U17 byl Vítězslav Žák na druhém a Lukáš Zvolánek na 
osmém místě. 
Připravil: Ondřej Rázl
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Společenská rubrika

Brodská miminka narozená 
od 5. 12. 2024 – 23. 1. 2025
6. 12.	Tomáš	Breda	•	7. 12. Nela Meruňková 
•	8. 12. Lukáš Henek, Zina Venzhöferová 
•	17. 12.	Emma	Dvořáková	•	20. 12. Maxim 
Částek	•	21. 12.	Jaroslav	Klepetko	•	22. 12. 
Vojtěch	Veselý,	Amálie	Fikarová	•	24. 12. 
Eva	Honzárková	•	25. 12. Vít Zachariáš, 
Alžběta	Vondráčková	•	27. 12. Tadeáš 
Beran	•	30. 12.	Eliška	Izsáková	•	7. 1. Jana 
Dočkalová	•	11. 1. Adam Lhoták

Sňatky konané v prosinci 2024
(snoubenci, kteří dali souhlas se zveřejněním)
12. 12. Jesús Rodríguez Montes, Almería 
(Španělsko) – Eliška Montes, Ždírec
14. 12. Radim Adamec, Vrdy – Stepanivna 
Hurak Ljubov, Ukrajina

Řádková inzerce
NOVÁ VANA DO STARÉ, bez bourání, záruka 
5 let. Tel. 608 700 515, www.renovacevany.eu.
Nabídněte starší auto za rozumnou cenu, 
případné závady si opravím. Tel. 731 008 861.

Nenašel by se pro 67/168 prima parťák se 
zájmem o turistiku a výlety za památkami 
i do přírody? Tel. 776 760 774.
Brusič Brosl, Prano, Havířská 3549, 
tel. 731 871 591. Broušení nožů, nůžek, 
masomlýnků, pilových kotoučů, zahradních 
a dílenských potřeb. Prodej palivových pil.

Správné znění tajenky z čísla 1/2025: KDO NEMÁ PRÁCI, ZAČNE SI KLEPY.
Správnou odpověď jsme vylosovali ze 26 došlých odpovědí.
Výherkyní je Vladimíra Ventluková.
Znění tajenky posílejte na e-mail press@muhb.cz, nebo odevzdejte do 13. 2. do boxu Havlíčkobrodské listy na podatelně MěÚ, Havlíčkovo nám. 57, 
580 61 Havlíčkův Brod. Výherce z minulého čísla vždy zveřejňujeme v Havlíčkobrodských listech. Pro vylosovaného výherce je připravena drobná 
odměna k vyzvednutí na Turistickém informačním centru ve Staré radnici v pracovních dnech 9–17 hodin. 

Termíny veřejných jednání  
výborů ZM v únoru 2025
12. 2. 15.00 Sociální výbor (MěÚ 
V Rámech, Horní ZM) 
18. 2. 16.00 Výbor pro životní prostředí 
(MěÚ V Rámech, dolní ZM)
Jednání ZM se bude konat 10. 2. 2025 
od 14.30 hodin v budově Nové radnice, 
Havlíčkovo nám. 57, velká zasedací 
místnost. Usnesení rady a zastupitelstva 
města naleznete v plném znění na 
www.muhb.cz, záložka Rada města 
a Zastupitelstvo města.

Inzerujte 
v Havlíčkobrodských listech

Havlíčkobrodské listy měsíčník radnice  
ZDARMA do domovní schránky  

Počet	výtisků:	11	300	•	Pokrytí:	město	Havlíčkův	
Brod	•	Provedení:	barevné,	24	stran 
Distributor: Česká distribuční, a.s. 

Číslo vychází první pracovní den měsíce.
Rozměr (šířka x výška)  Cena vč. DPH 21 % 
1 stránka (200 × 266 mm)  8 500 Kč 
1/2 stránky (200 × 131,5 mm)  4 600 Kč 
1/4 stránky (98,5 × 131,5 mm)  2 500 Kč 
1/8 stránky (98,5 × 64,25 mm)  1 300 Kč 
zvýraznění (47,75 mm × dle potřeby) 50 Kč 
řádková inzerce (znak)  2 Kč

Při dlouhodobé spolupráci poskytujeme 
automaticky množstevní slevy.

Formát inzerátů: PDF (text převedený do křivek), JPG, 
TIF	•	Tiskové rozlišení:	300	dpi	•	Barvy:	CMYK	•	Bez	
spadávek	a	ořezových	značek.	•	Přijímáme	inzeráty	

v PDF, JPG, TIF nebo řádkovou inzerci.
Příjem inzerce na následující měsíc  

do 10. v měsíci. Platba hotově při podání inzerátu 
nebo na fakturu. Objednávku i příjem inzerátu je 

možné přijmout elektronicky.
Kontakt a podrobné informace  
tel. 724 999 236, 604 885 481 

e-mail: hblisty@muhb.cz, press@muhb.cz
Za chyby v inzerci je zodpovědný inzerent.
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Služby a kontakty

Z okolí

Důležitá telefonní čísla
Technické služby, operativní hlášení závad: 
800	183	549	•	MHD:	569	427	146	•	BUS 
terminál:	569	422	538	•	Poruchy el. proudu: 
840	840	840	•	Poruchy plynu:	1239	•	Poruchy 
voda: 569 430 211

Lékařská pohotovostní služba
Nemocnice Havlíčkův Brod – Dospělí, hlavní 
budova nemocnice 569 472 360 
Děti a dorost, hlavní budova nemocnice, 
1. nadzemní podlaží, tel. 569 472 189
Pracovní den pro děti a dospělé 17.00–20.00
SO, NE a svátek pro děti 8.00–20.00, pro 
dospělé 9.00–20.00

Zubní pohotovost
So, Ne 9.00–12.00. Aktuální informace žádejte 
na recepci Nemocnice Havl. Brod,  
tel. 569 472 111 a na www.onhb.cz
1.–2. 2. MDDr. Aneta Myjavcová, Tyršova 579, 
Chotěboř, tel. 735 716 782
8.–9. 2. MDDr. Zuzana Drápelová, Husovo 
nám. 235, Ledeč nad Sázavou, tel. 569 722 318 
15.–16. 2. Dr. Semchuk Alina, Lánecká 970, 
Světlá nad Sázavou, tel. 569 453 246
22.–23. 2. MUDr. Tomáš Richter, Jiráskova 669, 
Chotěboř, tel. 569 626 481

Útulek pro kočky Mikeš HB, z. s.
Ledečská 2136, H. Brod, tel. 724 537 411,  
www.mikeshb.cz, mikeshb@seznam.cz 
Prosíme, kastrujte své i toulavé kočky. S kastrací 
rádi pomůžeme. Účet sbírky na kočičky: 
2300735542/2010

Útulek pro psy Mírovka
Technické služby – Eva Rippelová
Tel. 602 262 429, email: erippelova@tshb.cz
www.pesweb.cz/cz/utulek-pro-psy-havlickuv-brod
Pozor, psí útulek má nový transparentní účet. 
Přispívat můžete na č.ú. 131-2647810257/0100

Veterinární kliniky
MVDr. B. Vlček – denně 569 428 857, 
603	349	285	•	MVDr. J. Štursa – 569 428 868, 
pohotovost	604	569	831	•	MVDr. Z. Potocký – 
731	533	348	včetně	pohotovosti	•	VetHB Žižkov 
MVDr. Jan Šťastný – 724 704 470 (včetně 
pohotovosti)	•	MVDr. Daniela Mičkalová – 
773 617 856 (včetně pohotovosti)

Občanská poradna
Bezplatná a diskrétní pomoc
Potřebujete pomoc v obtížné životní situaci? 
Občanská poradna je tu pro Vás!
Kontakt: 569 425 630, 777 736 048, e-mail 
poradna@charitahb.cz
Hlavní pobočka Havlíčkův Brod: Boženy 
Němcové 188, Po a St 8.00–17.00; Út a Čt 
9.00–14.00. Pobočka Světlá nad Sázavou: 
Sázavská 598 v liché týdny Út 9.00–12.00.
Pobočka Humpolec: Havlíčkovo nám. 91 v sudé 
týdny Út 9.00–12.00

Klub českých turistů
Pravidelné vycházky v Út, St a So pro své 
členy i širokou veřejnost. Info na webu a ve 
vývěsní skříňce na domě čp. 91 na Havlíčkově 
nám. Kontakt: Lenka Žáková 774 978 477, 
odbor.110503@kct.cz, 
www.kct-havlickuvbrod.webnode.cz

Autis-HB
Výlety pro rodiny s dětmi, osoby s autismem
spolek@autis-hb.cz, tel. 737 856 890
Výtvarná dílna: každou středu 14.00–16.30

Stanice Pavlov loni pečovala 
o 1 644 zvířat
Rok 2024 přinesl historicky nejvyšší 
počet zraněných, nemocných nebo 
hendikepovaných zvířat, o které se starala 
Záchranná stanice Pavlov. Celkem šlo 
o 1 644 živočichů, což představuje výrazný 
nárůst oproti roku 2023, kdy jich bylo 
necelých 1 300.

„Největší skupinu tvořili ptáci, celkem 
1 132 jedinců, následovaní savci, kterých 
bylo bezmála 500,“ uvedl ředitel stanice 
Zbyšek Karafiát. Mezi přijatými zvířaty byla 
i kriticky ohrožená zvířata, například orel 
mořský, netopýr černý nebo netopýr brvitý. 
Stanice také pomáhala silně ohroženým 
druhům, jako jsou ledňáček říční, plch lesní 
nebo bekasina otavní.

Péče o mláďata představovala téměř 
35 % všech případů. „Mláďata často vyžadují 

intenzivní přístup, který se svou náročností 
dá přirovnat k péči o novorozence,“ 
přiblížil Zbyšek Karafiát. Významnou část 
zranění zapříčinily srážky s automobily, 
střety s jinými živočichy nebo nárazy do 
prosklených ploch. Ve stanici řešili také 
31 případů popálení elektrickým proudem 
a pět případů otravy.

Mezi nejčastější pacienty patřili ježci 
(189), dále poštolky (99), netopýři deseti 
různých druhů (61 jedinců) a zajíci polní 
(43). Do stanice se dostalo také 24 veverek, 
sedm ledňáčků říčních a dva orli mořští.

Nejvyšší počet zvířat za jediný den 
(91) přijali pracovníci stanice po deštivém 
víkendu 16. září, kdy bylo nutné zachránit 
především zesláblé jiřičky, vlaštovky, ale také 
ježky. Další náročné dny nastaly 6. května 
(příjem 20 zvířat), 15. června (23 zvířat), 
26. června (30 zvířat), 11. července (19 zvířat) 

nebo 28. září (22 zvířat). „V sezóně běžně 
přijímáme kolem deseti zvířat denně, mimo 
sezónu je to zhruba o polovinu méně,“ dodal 
Karafiát s tím, že pracovníci, kteří mají na 
starosti svoz zvířat, křižují celou Vysočinu 
a není výjimkou, že denně ujedou přes 
300 kilometrů.
Autor: Monika Brothánková

Program kina Ostrov Havlíčkův Brod
1. 2. 17.30  Zlatovláska
1. 2. 20.00  Babygirl
2. 2. 15.30  Paddington v džungli
2. 2. 17.30  Holka od vedle
6. 2. 17.00  Paddington v džungli
6. 2. 19.00  Bez trenek
7. 2. 17.30  Zlatovláska
7. 2. 20.00  Holka od vedle
8. 2. 18.00  Odvážná Vaiana 2
8. 2. 20.00  V dobrém i zlém
13. 2. 17.00  Biograf SEN: Námi to končí
13. 2. 19.30  V dobrém i zlém
14. 2. 17.30  Ježek sonic 3
14. 2. 20.00  Babygirl
15. 2. 17.30  Mufasa: Lví král
15. 2. 20.00  Captain America: Nový svět
16. 2. 15.00  Dogman 
16. 2. 17.00  Zlatovláska
20. 2. 17.00  Já rebelka
20. 2. 19.00  Bridget Jonesová: Láskou šílená
21. 2. 18.00  Odvážná Vaiana 2
21. 2. 20.00  Opice
22. 2. 17.30  Zlatovláska
22. 2. 20.00  Bridget Jonesová: Láskou šílená
23. 2. 14.00  POHÁDKOVÁ NEDĚLE: V hlavě 2
23. 2. 17.30  Opravdová bolest
27. 2. 19.00  V dobrém i zlém
28. 2. 18.00  Tichá pošta
28. 2. 20.00  Bridget Jonesová: Láskou šílená
1. 3. 17.30  Zlatovláska
1. 3. 20.00  Captain America: Nový svět (3D)
2. 3. 15.00  Medvídci Boonie: Velcí ochránci
Změna programu vyhrazena
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